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S KU aniizí léčivé byliny
Farmaceutické koncerny patrně dosáh
nou velkého vítězství. Je to už téměř 
hotová věc. Brzy pak můžeme pozoro
vat, jak bylinné preparáty mizí a bylináři 
už je  nebudou smět předepisovat.

Po desetiletích snaženi farmaceutické kon
cerny téměř dosáhly vytouženého cíle : zni
čit jakoukoli konkurenci. Od 1. dubna 2011 
bude užívání prakticky všech léčivých bylin 
v Evropské unii ilegální. Přístup ve Spoje
ných státech je trochu jiný, ale bude mít 
stejně zničující dopad.
Z lidí se stanou pouhé nádoby pro jakékoliv 
břečky farmaceutů a průmyslového země
dělství, kteří rozhodují, kudy povedou naše 
cesty, a nám nezbude nic jiného, než platit 
jakékoli požadované ceny.
Farmaceutické koncerny a průmysl země
dělství téměř dokončil svůj útok к  převzetí 
všech aspektů zdraví, od toho, co jíme, až 
po způsob, kterým o sebe pečujeme, když 
jsme nemocní. Nemůže být pochyb o tom, 
že toto převzetí nám po stránce zdraví odcizí 
i to málo, co ještě zbylo.

Nebude to aprílový žert!
V tomto nejohavnějším „vyvedení aprílem“ 
všech dob, bude uvedena do praxe Evrop
ská směrnice pro tradiční bylinná léčiva 
(THMPD) z 31. března 2 0 0 4 . Zavádí pra
vidla a předpisy pro použití všech bylinných 
produktů, které dříve byly volně obchodo
vány.
Tato direktiva požaduje, aby všechny bylinné 
přípravky byly podrobeny stejné proceduře, 
jako syntetické léky. Bez ohledu na to, zda 
ta která bylina byla běžně používaná po 
tisíce let. Náklady na požadovanou pro
ceduru jsou mnohem vyšší, než většina 
výrobců (mimo farm aceutické koncerny) 
může nést. Odhadem v rozsahu od 80 000 
do 120 000 britských liber za bylinu, při
čemž každá účinná látka v dané rostlině 
musí být zpracovaná zvlášť.
Nezáleží na tom, zda dotyčná bylina je bez
pečně a efektivně užívaná po tisíce let. 
Bude s ní zacházeno jako s farmaceutic
kou drogou. К tomu mají byliny samozřejmě 
daleko. Obsahují účinné látky syntetizo
vané přírodní cestou z biologických zdrojů. 
Bylinné drogy nejsou nutně rafinované, pro
tože ratinaci se mohou změnit jejich přiro
zené vlastnosti a účinnost, právě tak, jako 
se necitlivými úpravami mění vlastnosti a 
výživná hodnota potravin. Zacházet s byli
nami jako se syntetickými léky znamená 
deformaci je jich přirozených vlastností a 
celé povahy herbalismu. To samozřejmě 
v konstrukci farmakoncerny dirigovaného
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raci. Potřeby a zdraví lidí v jejich uvažování 
prostě nemají místo.
Jak se postavit proti tom uto zásahu do 
našeho zdraví?
Zatím to ještě není hotový kšeft, alespoň 
ne docela. Jestliže si ceníte přístupu к byli
nám, vitamínům a dalším doplňkům, prosím 
začněte jednat.

rozhodnutí EU, která má podporu korporací 
už ve své konstituci, nedělá žádný rozdíl. 
Dr. Robert Verkerk z A lliance for Natural 
Health, International (ANH) charakterizuje 
otázku požadavku na stejné povolení pro 
rostlinné přípravky, jako pro farmaceutické 
drogy, takto:
„Protlačit klasickou bylinnou medicínu 
ze zdrojů tradiční neevropské medicín
ské kultury registračním schématem  
EU se podobá snaze protlačit kostku 
okrouhlým otvorem. Regulační režim 
přehlíží specifické tradice, a tudíž jim  
nebyl přizpůsoben. Podobná adaptace 
je  ovšem naléhavě potřebná, pokud 
tato sm ěrnice nem á diskrim inovat 
neevropské kultury, a v důsledku toho 
porušovat lidská práva. " ,21

Obchodní zákon
Pro lepší pochopení, co se může stát, 
musíme vědět, že smyslem těch to  tahů 
bylo přizpůsobit obchodní zákony tak, aby 
se všechny aspekty okolo potravin a léků 
dostaly pod kontrolu farmaceutických kon
cernů a obchodu se zemědělskými pro
dukty (agrobyznysu).
Jestliže vám neuniklo, co se dělo ve Spo
jených státech okolo syrového mléka, a 
tvrzení Úřadu pro kontrolu potravin a léků 
(FDA), že potravina jakoby kouzlem dostane 
status léku v okamžiku, kdy řeknete, že její 
užívání někoho uzdraví, pak jste možná také 
zaznamenali, že na procesu se podílela i 
Federální obchodní komise (FTC).
Touhou velkých společností odjakživa bylo 
prosadit zákon o potravinách a bylinách, 
bez ohledu na potřeby a přání lidí. Tyto 
snahy nakonec měly za následek, že FDA 
vydala několik nesmírně absurdních pro
hlášení, jako například tvrzení, že meruň
kové pecky a vlašské ořechy fakticky spa
dají mezi drogy vyžadující schválení -  jen 
kvůli tvrzení, že jejich konzumace prospívá 
zdraví!
Záměrem všech těchto snah je udělat svět 
bezpečným pro volný obchod mega-korpo-

Zdroj : http : //gaia-health. com/artic- 
Ies301 /000301 -big-pharma-scores-big- 
win-medicinal-herbs-disappear-eu.shtml 
(Kráceno)
(1 ) Directive 2004/24/EC  of the Euro

pean Parliament and of the Council of 
31 March 2004 ( http://eur-lex.europa. 
eu/LexUriServ/LexUriServ.do?uri=OJ: 
L:2004:136:0085:0090:en:PDF )

(2), http://www.anh-europe.org/news/anh- 
press-release-anh-set-to-challenge-eu- 
herb-law
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